

European Square Dance Week

Klaus Kietzmann
EAASDC Honorary Lifetime Member

Our ancestors had an interesting idea: The FIRST ANNUAL EUROPEAN SQUARE DANCE WEEK. During the week around the 11th September 1967, directly after the 3rd Annual Convention (the same thing as the Fall Round Up 1967), the thirty-odd member clubs of the European Association of American Square Dance Clubs should host open houses to inform the various communities of their activities. The participants of the convention should "return to your home club motivated to actively support the first of many European Square Dance Weeks". Many member clubs had also started new classes. "These activities will be stretched from Naples to Madrid and from Berlin to the United Kingdom."

The main purpose of the first European Square Dance Week was to inform everyone throughout Europe of the wholesome, fun-filled opportunities that await them at their local square dance club. This was a perfect time to build up clubs and provide another get-together for the members. Using this consolidated effort directed through the member clubs, the EAASDC could extend a warm invitation to the world of square dancing. All clubs should make the best use of this opportunity.

Unsere Vorfahren hatten eine interessante Idee. In der Woche um den 11. September 1967 fand die First Annual European Square Dance Week, direkt nach der 3rd Annual Convention (gleichbedeutend mit dem Fall Round Up 1967), statt. Die Convention sollte als Motivations-schub dienen für die Unterstützung der ersten von vielen European Square Dance Wochen. Alle rund 30 Mitgliedsclubs der EAASDC sollten in dieser Woche Open Houses durchführen, um die zahlreichen Standortgemeinden über ihre Aktivitäten zu informieren. Viele Mitgliedsclubs haben auch neue Classes begonnen. Diese Werbeaktivitäten reichten von Neapel bis Madrid und von Berlin bis zum Vereinigten Königreich.

Der Hauptzweck dieser ersten Square Dance Week war, jedermann in Europa zu informieren über die gesunde, spaßvolle Gelegenheit, die jeden in den örtlichen Square Dance Clubs erwartet. Es war die richtige Zeit, um neue Clubs zu gründen und eine neue Möglichkeit zum Treffen für die Mitglieder zu bieten. Durch die gemeinsamen Anstrengungen aller Mitgliedsclubs konnte die EAASDC eine herzliche Einladung in die Welt des Square Dance aussenden. Alle Clubs sollten Gebrauch von dieser Möglichkeit machen.

The EAASDC felt that the establishment of this First Annual European Square Dance Week is a considerable step toward a unified square dancing movement and felt that all clubs will greatly benefit from this combined event. The EAASDC would also like to see the European Square Dance Week become a traditional occurrence, continued in the years to come, in the interest of providing FRIENDSHIP THROUGH SQUARE DANCING.

Please, don't confuse the European Square Dance Week with the European Square & Round Dance College in Cham. This is a totally different event.

Die EAASDC glaubte damals, dass die Einrichtung einer Annual European Square Dance Week ein beträchtlicher Schritt in Richtung einer vereinigten Square Dance Bewegung wäre und glaubte, dass alle Clubs von dieser gemeinsamen Veranstaltung profitieren würden. Die EAASDC hoffte, dass die European Square Dance Week ein traditionelles Ereignis werden könnte und in den folgenden Jahren fortgeführt würde, um Freundschaft durch Square Dance zu fördern.

Übrigens, bitte die European Square Dance Week nicht verwechseln mit dem European Square & Round Dance College in Cham. Das ist eine ganz andere Veranstaltung.

